

**EVALUATION OF COMFORT AND ATTRACTIVENESS OF LIFE IN THE CITY
(ON THE EXAMPLE OF KAZAN CITY)****Glebova I.S.**

Kazan (Volga region) federal university, Kazan, Russia (420008, Kazan, Kremlevskaya street, 18),
e-mail: gle-irina@yandex.ru

Proved that the process of urbanization, population concentration, scientific and economic potential in the largest cities - is the objective reality of the modern world. An important indicator for the choice of life in him is his appeal. Attractiveness of the area is part of a comfortable life, which reflects the degree of satisfaction of material, cultural and spiritual needs of man. Comfort can be measured using a set of objective indicators, taking into account the features of its own urban living. Consumers are not interested in the territory itself, and its value, which is determined by the basic characteristics: a set of tangible and intangible benefits, a unique area, adaptability territory. The article highlighted the parameters for evaluating the comfort and attractiveness of life in the city, are the results of a sociological survey conducted in the city of Kazan. Identified weaknesses in the development of the analysis of opinions of citizens and makes recommendations to address them.

**ИНТЕГРАЦИОННЫЕ ПРОЦЕССЫ КАК ФАКТОР
СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКОГО РАЗВИТИЯ РЕГИОНА****Глебова И.С., Роднянский Д.В.**

ФГАОУВПО «Казанский (Приволжский) федеральный университет, Казань, Россия
(420008, Казань, ул. Кремлевская, 18), e-mail: drodnyansky@gmail.com, gle-irina@yandex.ru

В статье рассматриваются интеграционные процессы на корпоративном уровне, а также их влияние на социально-экономическое развитие регионов. В работе приведены способы и методы реализации интеграционных процессов, проанализированы статистические данные по крупнейшим сделкам слияний и поглощений за последние 10 лет. Авторами рассмотрена проблематика взаимодействия бизнес-структур с администрацией регионов, соотнесены принципы указанного взаимодействия с их реальным воплощением. В работе также рассмотрен процесс воздействия интеграционных процессов на институциональную среду региона, даны практические рекомендации по активизации данного процесса в целях дальнейшего развития социально-экономической системы.

**INTEGRATION PROCESSES ASA FACTOR OF SOCIAL
AND ECONOMIC DEVELOPMENT OF REGION****Glebova I.S., Rodnyansky D.V.**

Kazan (Volga region) Federal university, Kazan, Russia (420008, Kremlevskaya str., 18),
e-mail: drodnyansky@gmail.com, gle-irina@yandex.ru

In the article we considered the integration processes on corporative level and their influence in social and economic development of regions. In the article we describe methods and means of realization of integration processes, analyze statistics about incumbent mergers and acquisitions for last 10 years. We analyzed the problematic of interaction business –structures and regional government, correlate the principles of this interaction and its real creation. We also considered the process of influence of integration processes on institutional environment of region, gave the practical recommendations about activation of this process in order to further development of social and economic system.

**МЕТОДИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ ЕДИНОЙ УЧЕТНОЙ ПОЛИТИКИ
ДЛЯ ЦЕЛЕЙ БУХГАЛТЕРСКОГО И УПРАВЛЕНЧЕСКОГО УЧЕТА АГРОХОЛДИНГОВ****Глушенко А.В., Ермакова М.С.**

ФГАОУ ВПО Волгоградский государственный университет, Волгоград, Россия
(400000, г. Волгоград, проспект Университетский, 100)

Дано понятие агрохолдинга и определена необходимость создания данной структуры. Показана роль интегрированных структур в агропродовольственном секторе экономики России. Раскрыта особенность формирования интегрированных структур в Волгоградской области. Определены сущность и роль отраслевой учетной политики. Дано определение единой учетной политики агрохолдинга. Обоснована необходимость формирования единой учетной политики как основной организационной и методологической базы для формирования единой системы учета и отчетности в компаниях агрохолдинга. Раскрыт порядок формирования учетной политики в интегрированных агроструктурах. Описаны основные разделы единой учетной политики агрохолдингов. Определены обязательные элементы методического раздела учетной политики агрохолдинга для

целей бухгалтерского и управленческого учета. Даны рекомендации по формированию методических аспектов учетной политики интегрированной агроструктуры.

METHODICAL ASPECTS OF UNIFORM ACCOUNTING POLICIES FOR THE PURPOSE OF ACCOUNTING AND MANAGEMENT ACCOUNTING OF AGRICULTURAL HOLDINGS

Gluschenko A.V., Ermakova M.S.

Volgograd state university, Volgograd, Russia (400000, Volgograd, University avenue, 100)

The notion of Agroholding and defined the necessity of creation of this structure. The role of integrated structures in the agri-food sector of the Russian economy. Disclosed the peculiarity of the formation of integrated structures in the Volgograd region. Defined the essence and role of industry accounting policy. Definition of a unified accounting policy of the agricultural holding. The necessity of formation of a unified accounting policy as the main organizational and methodological base for the creation of unified accounting and reporting system in the companies of the holding. Revealed the order of accounting policy in integrated of Agroholding. Describes the basic sections of a unified accounting policy of agricultural holdings. Stipulating obligatory elements of the methodological section of the accounting policy of an agricultural holding for the purposes of accounting and management. Recommendations on formation of methodological aspects of the accounting policy of the integrated of Agroholding.

ОБОБЩЕННЫЙ ИНДЕКС ИННОВАЦИОННОГО РАЗВИТИЯ

Гоберник Н.С., Митяков С.Н.

ГОУ ВПО «Нижегородский Государственный Технический Университет им. Р.Е.Алексеева»,
Нижний Новгород, Россия (603950, ГСП-41,Н.Новгород, ул. Минина, д. 24), e-mail: nntu@nntu.nnov.ru

Проанализированы основные подходы к оценке инновационного развития промышленных предприятий, отраслей, видов экономической деятельности, регионов. Сделан вывод о том, что индексный подход более удобен в некоторых задачах анализа и прогнозирования развития социально-экономических систем. Предложена методика, направленная на анализ качественных показателей инновационного процесса с учетом вклада инноваций различных типов и уровней и позволяющая более детально оценить степень влияния инновационных преобразований на социально-экономическое развитие. Рассмотрена динамика обобщенного индекса инновационного развития для промышленности Нижегородской области за 2006-2011 г. Сделан вывод о тенденции к снижению качества инноваций в регионе. Предложенная методика может быть использована для мониторинга и количественной оценки как позитивного, так и негативного влияния инноваций разного рода на социально-экономическое развитие, а также при сравнении нескольких объектов исследования.

THE GENERALIZED INDEX OF INNOVATIVE DEVELOPMENT

Gobernik N.S., Mityakov S.N.

Nizhny Novgorod State Technical University n.a. R.E. Alekseev, Nizhny Novgorod, Russia
(603950, N.Novgorod, street Minina,24), e-mail: nntu@nntu.nnov.ru

The main approaches to an assessment of innovative development of the industrial enterprises, branches, types of economic activity, regions are analysed. The conclusion that index approach is more convenient in some tasks of the analysis and forecasting of development of social and economic systems is drawn. The technique directed on the analysis of quality indicators of innovative process taking into account a contribution of innovations of various types and levels and allowing in more detail to estimate extent of influence of innovative transformations on social and economic development is offered. Dynamics of the generalized index of innovative development for the industry of the Nizhny Novgorod Region for 2006-2011 is considered. The conclusion is drawn on a tendency to decrease in quality of innovations in the region. The offered technique can be used for monitoring and a quantitative assessment both positive, and negative influence of any innovations on social and economic development, and also when comparing several objects of research.

НЕКОТОРЫЕ ОСОБЕННОСТИ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ГОСУДАРСТВА И БИЗНЕСА В РЕАЛИЗАЦИИ СОЦИАЛЬНОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ: РЕГИОНАЛЬНЫЙ АСПЕКТ

Голденова В.С.¹, Стефанова Е.Б.²

1 ФГБОУ ВПО «Калмыцкий государственный университет», г. Элиста, Россия
(358000, г. Элиста, ул.Пушкина, 11, e-mail: uni@kalmsu.ru)

2 ФГБОУ ВПО «Южно-Российский государственный университет экономики и сервиса», г. Шахты,
Россия (346500, г. Шахты, ул. Шевченко, 147, e-mail: mail@sssu.ru)

В статье исследуются особенности взаимодействия государства и бизнеса в реализации социально-ответственного поведения на региональном уровне. Анализируются выгоды, получаемые государством, биз-